
Rapport fra SKUPs kontrollkomite for året 2022/23 

 

Oslo, 14. april 2023 

 

Overordnede kommentarer: 

2022 ble det første ordinære driftsåret for SKUP, etter at de to tidligere konferansene hadde 

blitt arrangert elektronisk. I korona-årene førte sterkt reduserte utgifter til drift og 

konferanser til at SKUP gikk med betydelige overskudd. I 2022 var konferansene tilbake i 

normal form. Aktiviteten i SKUP har vært rekordhøy i 2022, både nasjonalt og internasjonalt, 

og har vært preget av stor innsats fra styre og sekretariat. Det økonomiske resultatet er et 

underskudd på i overkant av 1,3 millioner kroner, som dekkes inn av SKUPs egenkapital. Den 

reduseres dermed med en tredjedel. 

 

Kontrollkomiteens arbeid: 

 

Kontrollkomiteen har i perioden bestått av Siri Gedde-Dahl fra Dagbladet, Astrid Marie 

Holand fra Nord universitet og Ståle Hansen fra NRK (leder). 

Komiteen har gjennomgått referatene fra styremøtene fortløpende gjennom hele 

arbeidsperioden. Referatene har blitt oversendt kort etter styremøtene, slik at det har vært 

mulig å følge arbeidet i styret underveis.  Kontrollkomiteen har hatt møte med Skups 

styreledere, sekretariatsleder og økonomiansvarlig. Komiteens spørsmål til årets virksomhet 

ble besvart på en grundig måte.  

 

Skups økonomi: 

 

I 2022 har SKUP et underskudd på driften på 1.308.456 kroner. SKUPs egenkapital reduseres 

tilsvarende og er nå på 2.441.911 kroner. 

Underskuddet skyldes en rekke forskjellige forhold. Noen er utgifter som ikke kunne 

forutses, mens andre skyldes svak økonomistyring. I tillegg har det vært en betydelig 

kostnadsøkning på flere områder, blant annet for hotell. Data-SKUP har gått med betydelig 

underskudd etter flyttingen fra OsloMet til The Hub. Det har vært feilføringer i regnskaper, 

og enkelte inntektsposter fra koronaperioden har vært ført på en måte som har gjort at den 

økonomiske tilstanden ikke ble oppdaget for ved årsskiftet. 

Kontrollkomiteen vil understreke viktigheten av at årets underskudd blir en 

engangsforeteelse. Det får ingen umiddelbare konsekvenser for konferansene ettersom 

SKUP har en god egenkapital etter koronaårene – men denne er nå kraftig redusert. Hadde vi 



hatt det nivået vi hadde for bare få år siden, kunne SKUP vært i en vanskelig situasjon. Det er 

også viktig for SKUPs omdømme hos bidragsyterne at det er god kontroll på økonomien. 

Kontrollkomiteen er bekymret over at det tok lang tid før den økonomiske situasjonen ble 

klar for styret. Det er derfor nødvendig å innføre tiltak som gir en bedre løpende kontroll. 

 

Styret har nå tatt en rekke grep for å styrke økonomikontrollen og kutte utgifter til neste år. 

Blant annet er det vedtatt å flytte Data-Skup tilbake til Oslo Met, noe som i seg selv vil spare 

flere hundre tusen kroner.  

Utgiftene til internasjonale foredragsholdere vil bli kuttet betydelig, og styret vil redusere 

antallet ikke-betalende gjester på SKUP. Dette skal blant annet oppnås ved innskjerping av 

regelverket for booking av gjester. Avtalen for teknisk gjennomføring er reforhandlet til et 

betydelig lavere kostnadsnivå. 

Den løpende økonomikontrollen vil bli styrket gjennom hyppigere rapportering gjennom 

året. 

Kontrollkomiteen understreker at SKUPs økonomi må bringes i balanse i 2023, og mener at 

tiltakene styret vil iverksette er fornuftige. Vi vil spesielt anbefale en løpende 

økonomirapportering som gjør styret i stand til å korrigere overforbruk og oppdage mulige 

økonomibomber tidligere enn det har skjedd nå. 

Det er viktig at styret har en klar forståelse av viktigheten av å holde kostnadene nede over 

hele linja. Styret rapporterer at årets situasjon har vært en vekker og har virket 

bevisstgjørende. Kontrollkomiteens inntrykk er at situasjonen tas på stort alvor. 

Vi anbefaler at styret opprettholder det tradisjonelle målet om å ha en egenkapital som er 

stor nok til å kunne arrangere en konferanse på egen kjøl om noe uforutsett skulle oppstå. 

Det vil kreve en gjenoppbygging av det som er tapt i år. 

 

 

Annet: 

 

SKUP har i 2023 inngått en avtale med Tinius-stiftelsen om opplæring av ukrainske 

journalister. Stiftelsen vil bidra med 800.000 kroner til dette formålet. Administrasjon vil 

dekkes innenfor dette beløpet, og ikke fra SKUPs egne midler. Kontrollkomiteens vurdering 

er at dette er et godt tiltak, som er godt innenfor SKUPs statutter. 

Oppmøteprosenten i styret har i år vært på 85,5 prosent – både fysisk og digitalt. Dette er 

gode tall. Kontrollkomiteen understreker viktigheten av at valgkomiteen informerer nye 

kandidater til styret godt om arbeidsbelastningen som forventes, så man unngår frafall 

underveis. 

 



 

 

 

 

 

 

______________________                                           ______________________ 

Siri Gedde-Dahl (sign)                                           Astrid Marie Holand (sign) 

 

                                                 ___________________ 

                                                 Ståle Hansen (sign) 


